
علی نیکبخت، وزیر جهاد کشاورزی شد

قول می دهم با فساد مبارزه کنم 
اسلامی،  نمایندگان مجلس شورای  اعتماد  رای  با 
»محمدعلی نیکبخت« وزیر جهاد کشاورزی شد. در جلسه 
علنی دیروز )سه شنبه( مجلس برنامه و صلاحیت »محمدعلی 
نیکبخت« برای تصدی وزارت جهاد کشاورزی مورد بررسی 
قرار گرفت. نمایندگان مجلس بعد از استماع نظرات موافقان 
و مخالفان و دفاعیات وزیر پیشنهادی با ۱۹۸ رای موافق، 
۴۰ رای مخالف، ۱۰ رای ممتنع از مجموع ۲۴۸ نماینده 
حاضر در مجلس با تصدی »نیکبخت« در وزارت جهاد 
کشاورزی موافقت کردند. معاون برنامه ریزی و امور اقتصادی 
وزارت جهاد کشاورزی، ریاست جهاد کشاورزی سیستان و 
بلوچستان و رئیس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان مرکزی 
تعاون روستایی ایران از سوابق محمدعلی نیکبخت است. 
پیش از این سیدجواد ساداتی نژاد، وزیر جهاد کشاورزی 
بود. رئیس کمیسیون کشاورزی، آب و منابع طبیعی مجلس 
شورای اسلامی گفت: نیکبخت یک کارشناس تمام عیار در 
حوزه کشاورزی است. محمدجواد عسکری در بیان دلایل 
موافقتش با برنامه های وزیر پیشنهادی جهاد کشاوزی افزود: 
نیکبخت یک کارشناس تمام عیار در حوزه کشاورزی است 
و از نگاه اقتصادی سلامت دارد که در راستای توسعه این 
بخش یکی از امتیازات مهم است. اشراف داشتن بر کار از 
مزایای ایشان است و هم در حوزه پایین دست و ستادی 
وزارتخانه کار کرده اند. همچنین طعم تلخ فقر و محرومیت را 
چشیده اند و کسی که این طعم را چشیده باشد حتما می تواند 
در کار خود موفق شود. وی در ادامه با بیان اینکه نکته دیگر 
در مورد نیکبخت آشنایی کامل و جامع ایشان با این بخش 
است، ادامه داد: نظرات و نگاه های ایشان می تواند گره گشا در 
حل مشکلات حوزه کشاورزی باشد. از سوی دیگر نماینده 
مردم خرم آباد در مجلس شورای اسلامی گفت: سمت وزارت 
با تحصیلات نیکبخت تناسب ندارد و عدم آشنایی با علوم 
نوین کشاورزی بنده را نسبت به توانایی ایشان به عنوان وزیر 
خلاق و تحول آفرین دچار تردید می کند. مهرداد ویس کرمی 
در مخالفت با محمدعلی نیکبخت، وزیر پیشنهادی جهاد 
کشاورزی بیان کرد: چرا دولت آقای رئیسی در یافتن افراد این 
همه کُند کار می کند و گویا گاهی از روی ناچاری، در آخرین 
روزها افراد را معرفی می کند. کسی مثل آقای نیکبخت حداقل 
به مدت یکسال است که معاون وزیر بوده و سال هاست که در 
وزارت جهاد کشاورزی مشغول خدمت هستند. وی در رابطه 
با مدارک تحصیلی وزیر پیشنهاد جهاد کشاورزی عنوان کرد: 
مهندس نیکبخت دارای مدرک کارشناسی مدیریت، ارشد 
اقتصاد کشاورزی و دانشجوی دکترا هستند. سوالی که ذهنم 
را مشغول کرده این است که آیا می توان تحصیلات ایشان را 
برای وزارت کشاورزی متناسب ارزیابی کرد؟ آیا از بین این 
همه نخبگان دانشگاهی کسی پیدا نشده که دولت از میان آنها 
انتخاب کند. همچنین خدمت در مناطق محروم توفیق الهی 
است و پیشبرد امور اجرایی نیز یک موفقیت محسوب می شود 
اما به همان نسبت توقف در منطقه ای محروم می تواند یک 
مدیر را از علم نوین کشاورزی دور کند و به نیروی اجرایی- 
عملیاتی تبدیل کند، در حالی که وزیر کسی است که باید برای 
نجات، هدایت و ارتقای وزارت صاحب ایده باشد و سپس برای 
پیاده کردن ایده های خود از معاونان و مدیران انتخاب کند. 

   نیکبخت چه گفت؟
محمدعلی نیکبخت در جلسه در تشریح برنامه هایش برای 
تصدی وزارت جهاد کشاورزی اظهار کرد: تلاش و جدیت در 
اجرای تکالیف قانونی و اسناد بالادستی، رفع عوامل محدود 
کننده تولید پایدار با تاکید بر خودکفایی در محصولات 
اساسی و حفظ منابع پایدار از جمله جهت گیری های اصلی 
برنامه های من است. وی ادامه داد: توسعه متوازن همه 
اجزای زنجیره ارزش با تاکید بر ترمیم و تکمیل زنجیره های 
ارزش ملی، استانی و منطقه ای، نقش آفرینی و مشارکت 
مردمی در سرمایه  گذاری، کاهش نوسانات تولید و بازار 
و کاهش محدودیت کشاورزی و ریل گذاری برای تامین 
امنیت کشاورزی و رشد تولید از جمله جهت گیری های دیگر 
برنامه هایمان است لذا تلاش می شود در همه ارکان بخش 
کشاورزی و غذا به ویژه هسته های اول تولید خودکفا شویم. 
وی با بیان این که دسترسی به امنیت پایدار غذایی با روش های 
گذشته میسر نیست، اضافه کرد: کشاورزی به بازنگری عمیق 
و طرح تحول ساز نیاز دارد ما برای خودکفایی در محصولات 
کشاورزی برنامه داریم. نیکبخت پیگیری جدی طرح جهش 
تولید در دیم زارها را به عنوان یکی از برنامه هایش برشمرد و 
اظهار کرد: مهم ترین برنامه برای تولید پایدار و بهره وری تحت 
عنوان حمایت های نرم افزاری و سخت افزاری از تولیدکنندگان 
است. تولیدکننده نباید نگران تامین مواد اولیه تولید خود 
باشد. امروز تولید محصولات کشاورزی در ایران در شرایط 
بسیار کم نهاده و بدنهاده است به همین دلیل بخش عمده ای 
از خلأ عملکرد به این موضوع بر می گردد. وزیر پیشنهادی 
جهاد کشاورزی ادامه داد: قول می دهیم با بهره گیری از 
همه امکانات دولتی و خصوصی، تکمیل نظام تامین و توزیع 
نهاده ها را ساماندهی کنیم. نیکبخت با بیان این که نباید تامین 
مواد اولیه انحصاری باشد، اضافه کرد: تولیدکنندگان با این 
شرایط انگیزه لازم برای تولید محصولات راهبردی ندارند که 
باعث کمبودهای اساسی می شود. باید حمایت های لازم از 
کشاورزان صورت گیرد. وزیر پیشنهادی چهاد کشاورزی در 
خصوص ریل گذاری برای آینده کشاورزی ایران بیان کرد: در 
این جهت گیری تلاش برای ریل گذاری در چند حوزه مهم 
اساسی است که اولین آن راه اندازی شهرک های نوآوری بذر 
است که با حداکثر مشارکت بخش خصوصی، نخبگان علمی 
و جوانان کشور و با همکاری معاونت علمی، فناوی و اقتصاد 
دانش بنیان ریاست جمهوری خواهد بود. با راه اندازی این 
شرکت ضمن دستیابی به فناوری های بزرگ وارداتی، زیست 
بوم منطقه ای و بین المللی شکل خواهد گرفت که با توجه 
به شرایط متنوع اقلیمی ایران در آینده ای نزدیک کشور 
را به قطب تولید بذر تبدیل خواهد کرد. وی افزود: دومین 
ریل گذاری راه اندازی نهضت تولید خوراک دام از ضایعات و 
پسماندهاست. همچنین ریل گذاری سوم ایجاد شرکت های 
خدمات کشاورزی است که با تشکیل این شرکت ها تسلط 
نخبگان کشاورزی و حمایت دولت زمینه اشتغال افراد ماهر و 

جوان ایجاد خواهد شد.

آرمان ملی- مطهره شفیعی: هجمه به 
روحانی و مردان دولتش ظاهرا بی نتیجه بوده که 
دست به دامان آجر و گل شده  اند و به یک ساختمان 
گیر داده اند. پس از پایان دولت دوازدهم بارها 
اخباری مبنی بر محاکمه روحانی منتشر می شود 
که نتیجه ای ندارد که آخرین آن در ۲۸ خرداد بود؛ 
فارس نوشت: »رئیس کمیسیون اصل نود با اشاره 
به ترک فعل های دولت سابق گفت: ۲ پرونده با 
۷۰۰ هزار شکایت مردمی از رئیس جمهور سابق 
)شکایاتی در خصوص مشکلات بورس و مداخلات 
ارزی( به دادستانی ارسال شده است.« دلواپسان 
اکنون متوجه شده اند که این حربه نخ نما شده است 
و موضوعاتی را بهانه می کنند که همگان می دانند 
واقعیت ندارد. تسنیم نوشت: »انتشار ویدئویی از 
ساختمان اداری »سلام« در فضای مجازی که در 
زمان ریاست جمهوری حسن روحانی ساخته شده 
است، با اشاره به غیرقانونی بودن ساخت آن و پلمب 
و فروش آن در دولت سیزدهم، خبرساز شد.« این 
خبرگزاری اعلام کرد: »دولت سیزدهم بلافاصله 
پس از استقرار، این ساختمان را پلمب و اقدامات 
لازم برای فروش این ساختمان فوق لاکچری 
را آغاز کرد و قرار است درآمد حاصل از فروش 
این ملک، صرف مناطق محروم شود. ساختمان 
لوکس »سلام« ملکی ۵ طبقه در محله جماران 
تهران است که دو طبقه آن زیر همکف قرار دارد. 
این ساختمان ۳ آسانسور عمومی و یک آسانسور 
اختصاصی دارد که مستقیم از پارکینگ برای 
شخصیت اصلی مستقر در ساختمان تعبیه شده 
است. استخر و سونای اختصاصی یکی دیگر از 
امکانات ساختمان است که بعد از توقف روند 

واگذاری ساخت و تصاحب آن نیمه کاره ماند.« 

   شهرداری هم انتقاد کرد
نکته قابل تامل اینکه رسانه شهرداری هم با 
»تسنیم« هم نوا شده است. همشهری آنلاین 
نوشت: »دولت سیزدهم قرار است ساختمانی 
که حسن روحانی در سال پایانی دولتش به منظور 
استقرار بعد از دوران ریاست جمهوری اش به صورت 
غیرقانونی ساخت را برای صرف در مناطق محروم 
بفروشد. ساختمان لاکچری »سلام« همان 
ساختمانی است که حسن روحانی در سال پایانی 
دولتش به منظور استقرار پس از دوران ریاست 
جمهوری با وجود مخالفت شهرداری و به صورت 

غیرقانونی ساخت. دولت سیزدهم بلافاصله پس از 
استقرار، این ساختمان را پلمب و اقدامات لازم برای 
فروش این ساختمان فوق لاکچری را آغاز کرد. 
قرار است درآمد حاصل از فروش این ملک، صرف 

مناطق محروم شود.«

   پاسخ فرد نزدیک به روحانی
یک مقام نزدیک به دفتر حسن روحانی، 
رئیس جمهور سابق توضیحاتی را در اختیار خبرنگار 
»ایلنا« گذاشت: با توجه به اتفاقات دو، سه روز اخیر 
قابل انتظار بود که راضیان وضع موجود، دست به 
حاشیه سازی های جدید بزنند و با هدف انحراف 
افکار عمومی باز سراغ سوژه های نخ نما  شده برای 
حمله به دولت قبل بروند. این بار یک خبرگزاری با 
گزارشی ویدئویی از »ساختمانی فوق لاکچری که 
حسن روحانی ساخت!« و خبر فروش آن توسط 
دولت سیزدهم، سراغ سوژه ای تکراری رفته 
است، اما همین حاشیه سازی فرصتی فراهم کرد 
تا برای تنویر افکار عمومی و داوری مردم، داستان 
ساختمان »سلام« روایت شود: ۱ - ساختمان 
»سلام« جزو یادگار های دولت تدبیر و امید برای 
نهاد ریاست جمهوری است؛ از ابتدا نیز قرار نبود 
استفاده شخصی داشته باشد، بلکه، چون طبق 
قانون بایستی رؤسای جمهور سابق دارای دفتر 
و امکانات باشند و این موضوع در دوره های قبل 
با استفاده از امکانات نهاد های دیگر دنبال شده 
و به این لحاظ نهاد ریاست جمهوری در مضیقه 

بود، لذا ساختمانی با رعایت تمام استاندارد های 
ایمنی و مهندسی و معماری ایرانی - اسلامی در 
 شأن رؤسای جمهور سابق ایران به عنوان دفتر 
کار ساخته شد.  ۲-  در این گزارش به جای اسناد 
و مدارک و فاکتورها، صرفا به شنیده های صدای 
پشت دوربین! حتی در برآورد قیمت ها اکتفا شده 
که از »ساختمان فوق لاکچری« می گویند که 
جکوزی و استخری نیمه ساز، پنجره های ایمن - با 
توجه به رعایت اصول حفاظتی - و ۴ آسانسور دارد! 
مساله این است که هر ساخت وساز اصولی و تعبیه 
بدیهی ترین امکانات که در اکثر ساختمان های 
نوساز و مجتمع های بزرگ هم دیده می شود 
را مصداق »فوق لاکچری« می دانند. البته اگر 
نهاد ریاست جمهوری در دوره سیزدهم قصد 
فروش آن را دارد، می تواند با توجه به شرایط 
 تورمی، آن را به چندین برابر هزینه ساخت بفروشد.  
۳- حسن روحانی در مسئولیت های مختلف، 
دستور احداث ساختمان های زیادی را داده و 
چندین بنای ماندگار از خود به یادگار گذاشته است. 
در دوره ریاست مرکز تحقیقات استراتژیک مجمع 
تشخیص مصلحت نظام، ساختمانی ۹ طبقه برای 
مرکز ساخت که سال ۹۷ به بنیاد مستضعفان 
تحویل داده شد و پس از آن شد مرکز پژوهش های 
مجلس شورای اسلامی. ساختمان دیگری که 
روحانی ساخت دبیرخانه مجلس خبرگان رهبری 
است، وی دبیر شورای عالی امنیت ملی که شد 
ساختمانی نیز برای دبیرخانه ساخت. در دوره 

ریاست جمهوری هم ساختمان سفید را بازسازی 
کرد؛ ساختمانی که ۴۰ سال بود دست نخورده و 
مرمت نشده مانده بود. ساختمان مرکز تحقیقات 
مجمع به مرکز پژوهش های مجلس رسید که تا دو 
سال قبل علیرضا زاکانی رئیس آن بود. ساختمان 
دبیرخانه خبرگان هم امروز محل آزمون اجتهاد 
کاندیدا های خبرگان است و محل جلسات اعضای 
دبیرخانه . ساختمان شورای عالی امنیت ملی 
سال ها محل استقرار آقای سعید جلیلی بود و ۱۰ 
سال دفتر علی شمخانی و امروز دفتر دبیر جدید 
شوراست. ساختمان سفید ریاست جمهوری 
هم دفتر کار آقای ابراهیم رئیسی است. با دستور 
روحانی ساختمان هایی ساخته شده که پس از او 
مخالفانش به آنجا رفتند؛ گرچه در موقع ساخت 
و مرمت، مرارت های زیادی کشید و ملامت های 
زیادی شنید، اما ساختمان هایی در تراز و  شأن 
نهاد های جمهوری اسلامی ساخت ۴- مالک 
ساختمان جماران، نهاد ریاست جمهوری است که 
برای استقرار رئیس جمهوری خریداری شده بود. 
سیدمحمد خاتمی تا پایان دوره ریاست جمهوری 
خود در همین ملک زندگی کرد. پس از خاتمی، نه 
محمود احمدی نژاد در آن خانه زندگی کرد و نه 
حسن روحانی.  ملک جماران تا مدتی خالی ماند 
تا اینکه این نهاد تصمیم به بازسازی آن گرفت. 
سال ۱۳۹۳ کار ساخت بنای جدید را شروع 
می کنند، اما بعد از مدتی ساختمان به حال خود 
رها و کار تعطیل می شود. گودبرداری هایی که 
انجام شده بود، همان طور می ماند تا اینکه ساکنان 
محله، به خصوص خانه های اطراف یادآوری 
می کنند وضعیت رهاشدگی این ملک، جان و 
خانه آن ها را به خطر انداخته است. سال ۱۳۹۹ 
نهاد ریاست جمهوری تصمیم می گیرد کار را 
به سرانجام برساند و ساختمان را برای نهاد و نه 
شخص ریاست جمهوری تکمیل کند. این در حالی 
است که روحانی تنها رئیس جمهوری است که در 
تمام مدت مسئولیت در خانه شخصی خود اقامت 
داشت. درباره این ساختمان، محسن هاشمی، 
رئیس سابق شورای شهر تهران توضیح داده بود 
که زمین آن متعلق به نهاد ریاست جمهوری است 
و از آنجا که فرسوده بود و حتی استاندارد های 
۲۸۰۰ )ایمنی در برابر زلزله( را نداشت، نهاد 
ریاست جمهوری تصمیم گرفت برای تخریب و 

بازسازی آن اقدام کند. 
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تلاش برای محاکمه جواب نداد، به ساختمان »سلام« گیر دادند

تخریب با آجر!
    روحانی در مدت مسئولیتش در خانه شخصی اش اقامت داشت

آرمان ملی -  احسان اسقایی: ۸ ماه تا برگزاری انتخابات 
مجلس باقی مانده است اما فعلا خبری از تحرکات ابتدایی احزاب، 
تشکل  ها و مراکز تصمیم گیری جریانی در ارتباط با انتخابات نیست. 
نه حزبی در ارتباط با انتخابات مجلس جلسه ای برگزار می کند و 
نه در نشست های مجازی در شبکه های اجتماعی خبری از بحث 
در مورد انتخابات است. این درحالی است که همگان متفق القول 
هستند که اگر قرار است نگاهی تازه به ایران صورت بگیرد، بار دیگر 
باید انتخاباتی پرشور برگزار شود. با این وجود نه جریان اصلاح طلب 
و نه جریان اصولگرا و نه حتی اعتدالیون تحرکات تشکیلاتی که 
باید در ماه های منتهی به انتخابات داشته باشند، ندارند. جریان 
اصلاحات کمی جلوتر از سایر جریان های سیاسی در حال آماده 
شدن برای حضور در انتخابات است. جبهه اصلاحات ایران به منظور 
دور جدید فعالیت های خود، اعضای حقیقی خود را انتخاب کرده 
است و تعدادی از اعضای جدید به جبهه در مقایسه با قبل انتخاب 
شده اند پیش تر در رسانه ها آمده بود که بهزاد نبوی، فخرالسادات 
محتشمی پور، محسن امین زاده، محمدرضا جلایی پور، عماد بهاور، 
بدرالسادات مفیدی، سیدحسن رسولی، معروف صمدی، اسماعیل 
گرامی مقدم، فاطمه سعیدی، محسن هاشمی، غلامرضا ظریفیان، 
محمد مقدم، آذر منصوری، محسن آرمین به عنوان عضو حقیقی 
جبهه اصلاحات انتخاب شده اند و از سوی دیگر اعضای حقوقی جبهه 
نیز که نمایندگان احزاب و احتمالا دبیر کل احزاب اصلاح طلب عضو 
جبهه هستند نیز به صورت طبیعی فعالیت خود را در جبهه آغاز 

خواهند کرد. 

   انتخاب رئیس جبهه
در گذشته بعد از اینکه جبهه اصلاحات توفیقی در انتخابات 

ریاست جمهوری به علت فقدان کاندیدا نداشت. بهزاد نبوی از 
ریاست این جبهه استعفا داد و برخی دیگر از اعضای حقیقی جبهه 
مانند علوی تبار نیز از جبهه کناره گیری کردند. هر چند نبوی از 
جبهه اصلاحات کناره گیری کرد، اما هنگام معرفی اعضای حقیقی 
جبهه مجددا نام وی به عنوان عضو حقیقی دیده شد که نشان دهنده 
آن بود که استعفای چریک پیر از جبهه اصلاحات و کناره گیری 
او مورد پذیرش قرار نگرفته است و حرف و حدیث های به منظور 
تلاش برای حضور وی در جبهه درست بوده و نبوی حاضر شده بار 
دیگر در جبهه حضور داشته باشد. انتخاب رئیس جبهه با حضور 
نبوی تقریبا قطعی شده است. محسن آرمین، فعال سیاسی و عضو 
جبهه اصلاحات ایران در گفت وگو با »فارس« با اشاره به موضوعات 
مطرح شده در اولین جلسه اعضای جدید جبهه اصلاحات گفت: در 
این جلسه تمام اعضا اصرار داشتند که آقای نبوی، ریاست جبهه 
اصلاحات را بر عهده بگیرند. وی در پاسخ به اینکه طی روز های 
گذشته صحبت هایی مبنی بر ریاست وی یا آقایان هاشمی، رسولی 
و خانم منصوری برای ریاست در جبهه اصلاحات مطرح است، افزود: 
چنین موضوعی صحت ندارد و بنده به هیچ عنوان گزینه ریاست 

جبهه اصلاحات نیستم. 

   چه کسی نایب رئیس و سخنگو می شود
فارغ از انتخاب رئیس جبهه اصلاحات به نظر می رسد هیات 
رئیسه که عموما شامل رئیس جبهه، نایب رئیس و سخنگو خواهد 
بود در جلسه آینده جبهه در سه شنبه هفته آینده در دستور کار 
خواهد بود. سخت است که از میان محسن هاشمی و محسن آرمین 
و حتی امین زاده و آذر منصوری حدس زد چه کسی نایب رئیس 
خواهد شد. با این وجود در صورت نامزدی محسن آرمین و با در نظر 

گرفتن این مورد که او فردی تئوریک، محبوب و دارای جایگاهی 
خاص بین اصلاح طلبان است و در یکی از تشکیلاتی ترین احزاب 
ایران یعنی سازمان مجاهدین انقلاب اسلامی سابق فعال بوده، 
فرد دیگری تمایل داشته باشد نایب رئیس جبهه اصلاحات شود. 
البته نایب رئیسی خانم دبیر کل، آذر منصوری هم با توجه به اینکه 
یک بانوی تشکیلاتی است و همواره دغدغه مند مسائل سیاسی و 
اجتماعی و به خصوص مسائل حوزه زنان بوده؛ محتمل است. از سوی 
دیگر امین زاده و محسن هاشمی نیز با توجه به سوابقی که دارند 
می توانند نایب رئیس جبهه اصلاحات شوند. البته شانس آرمین 
در صورت تمایل برای حضور در نایب رئیسی جبهه اصلاحات؛ 

بیشتر است. 

   سخنگوی جبهه کیست؟
از میان گزینه های که احتمالا می توانند سخنگوی جبهه شوند 
می توان به اسماعیل گرامی مقدم، و رسولی اشاره کرده. حسن 
رسولی و گرامی مقدم سوابقی در این زمینه دارند. افرادی که به نظر با 
توجه به رسانه ای بودن می توانند به خوبی از پس سوالات خبرنگاران 
و اصحاب رسانه برآیند. به نظر می رسد با آغاز به فعالیت رسمی جبهه 
اصلاحات شاهد تحولاتی در لایه های درونی جبهه یعنی احزاب 
سیاسی هم خواهیم بود. به نظر می رسد بهبود شرایط اقتصادی 
کشور می تواند بر آب شدن سریع تر یخ این فضا کمک کند و عملکرد 
دولت نیز تاکنون نشان می دهد که فضای اقتصادی کشور در دمادم 
انتخابات بهبود نخواهد یافت، مگر اینکه کار بزرگتری صورت بگیرد 
مثلا در روزهایی که رقابت انتخاباتی رسما آغاز شده سوت بازگشت 
به برجام شنیده شود و در صحنه انتخابات هم افراد شخصیت های 

معروف و دارای جایگاه ملی حضور داشته باشند. 

»آرمان ملی« آخرین تحرکات انتخاباتی جریان اصلاحات را بررسی می کند

محسن آرمین: ریاست بهزاد نبوی بر جبهه محتمل است
      سه شنبه آینده هیات رئیسه جبهه اصلاحات انتخاب می شوند

وزیر کشور بر صندلی داغ مجلس!

نادری: بخشنامه وزارت کشور 
اهانت به نمایندگان بود

یک جلسه محرمانه در بهارستان برگزار 
شد که محور آن وزیر کشور بود. قرار بود 
جلسه مجلس از ساعت ۱۱ برای بررسی 
بخشنامه اخیر وزارت کشور برای اعمال 
محدودیت نمایندگان به صورت غیر علنی 
برگزار شود منتها به دلیل طولانی شدن 
رسیدگی به ایرادات شورای نگهبان در 
طرح اصلاح قانون انتخابات، این نشست با 
دقایقی تاخیر برگزار شد. پیش از آغاز جلسه 
غیرعلنی، وحیدی وزیر کشور وارد مجلس 
شد که همزمان با ورود او نمایندگان به نشانه 
مخالفت با بخشنامه اخیر معاون سیاسی وزیر 
کشور درباره محدودیت همکاری استانداران 
و فرمانداران با نمایندگان »دو دو« کردند. 
تعدادی از نمایندگان مجلس دور وزیر 
کشور جمع شده و با فریاد، اعتراض خود 
را بیان می کردند؛ روندی که باعث اخلال 
در جلسه علنی شد و چندین بار قالیباف از 
نمایندگان خواست که در رای گیری برای 
بررسی ایرادات شورای نگهبان در طرح 
اصلاح قانون انتخابات مجلس شرکت کنند. 
در نهایت تعدادی از اعضای هیات رئیسه 
بین نمایندگان معترض رفته و از آن ها 
خواستند برای دقایقی تا غیرعلنی شدن 
جلسه صبر کنند. در همین حین سیدغنی 
نظری، نماینده خلخال با صدای بلند گفت 
که به نشانه اعتراض به حضور وزیر کشور 
جلسه مجلس را ترک می کند که تعدادی از 
نمایندگان همچون سیدکاظم موسوی مانع 

خروج او شدند.
 

   به نمایندگان اهانت شد
یک عضو هیات رئیسه مجلس با اشاره 
با جلسه غیرعلنی مجلس با حضور وزیر 
کشور برای بررسی حواشی پیش آمده بعد 
از بخشنامه معاونت سیاسی وزارت کشور 
گفت: در این جلسه وزیر کشور ضمن ابراز 
تاسف از شرایط ایجاد شده بر لغو بخشنامه 
مذکور تاکید کرد. احمد نادری گفت: اخیرا 
معاون سیاسی وزیر کشور در بخشنامه ای 
به استانداران و فرمانداران اعلام کرده که 
نمایندگان حق ورود به پروژه ها و امور را ندارند 
و نباید با نمایندگان مجلس همکاری شود؛ این 
موضوع اهانت به مجلس و جایگاه نمایندگان 
مردم است. بر این اساس دیروز وزیر کشور در 
جلسه غیرعلنی حضور یافت تا در این باره 
توضیح دهد؛ توضیحات وزیر کشور این بود که 
از ابلاغ این بخشنامه اطلاعی نداشته و آن را لغو 
کرده است. به همه استانداران نیز تاکید کرده 
که نهایت همکاری و همراهی را با نمایندگان 
مردم داشته باشند. وی اضافه کرد: وزیر کشور 
در این جلسه تاکید کرد که نمایندگان نقش 
بسیار مهمی در در پیشرفت روستاها، شهر و 
استان دارند و هرکسی از مدیران استان که 
با نمایندگان همراهی نکند، تذکر خواهند 
گرفت و به همه استانداران گفته ام که کمترین 
بی توجهی یا خدای نکرده توهین به نمایندگان 
را بر نمی تابیم. نادری با بیان اینکه اکثریت 
نمایندگان مجلس در جلسه غیرعلنی از معاون 
سیاسی وزیر کشور گلایه شدید داشتند، 
افزود: اشاره نمایندگان این بود که امسال سال 
انتخابات است و مقوله حساس انتخابات نیاز به 
مدیریت توسط فردی با تجربه دارد درحالی 
که در سوابق معاون فعلی چنین تجاربی وجود 
ندارد. وی در پایان گفت: وزیر کشور وعده 
داد تا موضوع را بررسی کرده و درباره معاون 
سیاسی خود تصمیمی بگیرد و اقدامی انجام 

دهد که مورد رضایت مجلس و دولت باشد. 

   قول وزیر کشور به نمایندگان
یک عضو هیات رئیسه مجلس شورای 
اسلامی با اشاره به جلسه غیر علنی مجلس، 
گفت: در این جلسه وزیر کشور به نمایندگان 
قول داد که در اسرع وقت با معاون سیاسی 
و رئیس ستاد انتخابات برخورد جدی کند. 
محمد رشیدی با اشاره به جلسه غیر علنی 
دیروز مجلس در خصوص بخشنامه اخیر 
وزارت کشور درباره اعمال محدودیت برای 
نمایندگان اظهارداشت: اخیرا معاونت سیاسی 
وزارت کشور بخشنامه ای صادر کرد که به 
موجب آن محدودیت برای حضور نمایندگان 
در کارها و پروژه ها اعمال می شد. وی افزود: 
نمایندگان از این بخشنامه بسیار ناراحت بودند 
چون به نظر آنها این توهینی به نمایندگان 
است؛ در همین راستا دیروز مجلس جلسه ای 
غیرعلنی را با وزیر کشور برگزار کرد که آقای 
وحیدی توضیح داد که این بخشنامه بدون 
هماهنگی و اطلاع او صادر شده است؛ لذا 
بلافاصله بعد از اطلاع این بخشنامه را لغو 
کرده است. وی افزود: با این وجود نمایندگان 
قانع نشدند که کسی با چنین ادبیات و نگاه در 
جایگاه بسیار حساس ریاست ستاد انتخابات 
باشد. لذا خواستار استعفای معاون سیاسی 
شدند. این عضو هیات رئیسه مجلس ادامه 
داد: مقرر شد وزیر کشور با معاون سیاسی 
برخورد جدی کند و در این صورت نمایندگان 
قانع شدند. رشیدی با بیان این که مجلس 
همراه و همدل با دولت است، گفت: ما بنا بر 
تاکید رهبری بر همدلی از دولت حمایت کرده 
و کمک می کنیم که بر همین اساس به وزیر 
پیشنهادی کشاورزی رای دادیم اما تعامل و 

همدلی باید دوطرفه باشد.

 

 در اندیشه
 استیضاح وحیدی؟

وزیر کشور دیروز به مجلس رفت، اما برخی نمایندگان هنوز 
حرف هایی دارند. یک نماینده مجلس گفت: مجلس راضی به 
فقط لغو بخشنامه نیست، عزل آقای غلامرضا خواسته  برخی 
نمایندگان است، الان بیش از ۱۰۰ نماینده استیضاح وزیر کشور 
را امضا کردند. سیدغنی نظری خانقاه افزود: البته یک نماینده 
باید خیلی ضعیف باشد که بخواهد با بخشدار و فرماندار رأی 
بیاورد به وا... ما دنبال نوکری مردم هستیم. نگرانی ما از 
بخشنامه این است که موضوع تقابل بین دولت و مجلس را 
به جامعه می رساند، نگرانی این است که نماینده به چه کسی 
می تواند تذکر بدهد؟ با این بخشنامه به هر دستگاهی تذکر 

بدهیم، می گویند به ما بخشنامه شده است. 

    

طالبان هیچ وقت 
 نمی گویند

 آب نمی دهیم
پیگیری حقابه ایران از رودخانه هیرمند افغانستان در 
روزهای اخیر همراه با انتشار گزارش هایی مبنی بر توافق 
۲کشور برای اعزام یک هیات ایرانی به افغانستان بوده است. 
نماینده زابل گفت: طالبان هیچ وقت نمی گویند آب نمی دهیم. 
همیشه می گویند آب می دهیم. چرا می گویند؟ برای اینکه 
فرصت را از ما بگیرند. ما زمانی متوجه می شویم که وقتی 
شیرآب را باز می کنیم، آبی نباشد و الان دارد همین اتفاق 
می افتد. درصد زیادی از مردم به همین علت کوچ کرده اند. 
دنیا بر مبنای  قدرت است. کدام بین الملل؟ آمریکا قرار است به 
ما آب بدهد یا داوری کند؟ آمریکا و انگلیس دنبال این هستند 

که مردم از این گوشه ایران بروند تا شرق کشور را بگیرند. 

حجت الاسلام علیرضا سلیمی، عضو هیات رئیسه 
مجلس بیان کرد: براساس قانون اساسی دوره نمایندگی 
چهار سال است و نماینده در تمام طول این چهار سال 
می تواند بر تمام مسائل داخلی و خارجی اظهارنظر کند. 
در طول این چهار سال نماینده هم حق تحقیق و تفحص 
دارد و هم حق نظارت. این که معاون سیاسی وزیر کشور 
در ابلاغیه ای قصد داشته دوره نمایندگی را محدود به سه 
سال کند با اصول متعدد قانون اساسی مغایرت دارد. وی در 
ادامه اظهار کرد: این که یک بخشنامه را اصلاح کنند یک 
موضوع است اما اصل قصه و اصل این تفکر خطرناک است ، 

مجلس »آقا اجازه« نیست. 
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